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23. juni 2022 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Har Naalakkersuisut planer om boligbyggeri i Tasiilaq? 

 

(Inatsisartutmedlem Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Det er efterhånden gået mange år, hvor der ikke er blevet bygget boliger i 

Østgrønland Tasiilaq, politisk. I de seneste år er der indflyttere fra bygderne, 

kysten og Danmark, derfor har Tasiilaq fået flere indbyggere. Det er højst 

sandsynligt at der også vil komme flere indflyttere de nærmeste år, hvor 

udviklingen i Tasiilaq er godt igang. Der er jo mange muligheder for udvikling i 

Tasiilaq, som vil være godt for resten af landets økonomi. 

 

Hvis vi skal kigge på boligmangel i byerne, har Tasiilaq en af de højeste tal. Hvis 

vi skal kigge på Kommuneqarfik Sermersooqs planer om boligbyggeri, er byggeri 

af 8 familiehuse i 2023 i fire år langt fra nok, hvis man skal udrydde boligmangel, 

når boligmangelen er så højt. 

 


